
Protokół Nr 14/19 

z posiedzenia Komisji Edukacji, Kultury i Sportu, które odbyło się 7 listopada 2019 r.  

w godzinach 8.30-11.00  w Urzędzie Marszałkowskim Województwa Świętokrzyskiego.  

Zawiadomienie o posiedzeniu stanowi załącznik nr 1 do protokołu.  

Obrady prowadziła Przewodnicząca Komisji – Agnieszka Buras.  

W posiedzeniu uczestniczyli członkowie Komisji oraz goście zgodnie z załączonymi listami 

obecności (zał. nr 2,3). 

Komisja przyjęła jednogłośnie do realizacji następujący porządek obrad: 

1. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie stwierdzenia przekształcenia Liceum 

Ogólnokształcącego Specjalnego przy Świętokrzyskim Centrum Rehabilitacji 

w Czarnieckiej Górze.  

2. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia do realizacji Programu 

Współpracy Samorządu Województwa Świętokrzyskiego z Organizacjami 

Pozarządowymi na 2020 rok.  

3. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie określenia „Regulaminu przyznawania 

dodatków do wynagrodzenia nauczycieli wojewódzkich samorządowych jednostek 

organizacyjnych oświaty prowadzonych przez Samorząd Województwa 

Świętokrzyskiego”.  

4. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie: 

1. zasad rozliczania tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć 

nauczycieli dla których ustalony plan zajęć jest różny w poszczególnych 

okresach roku szkolnego; 

2. zasad udzielania i rozmiaru obniżek tygodniowego obowiązkowego wymiaru 

godzin zajęć nauczycieli zajmujących stanowiska kierownicze oraz zasad 

przyznawania zwolnień od obowiązku realizacji zajęć dydaktycznych, 

wychowawczych i opiekuńczych, prowadzonych bezpośrednio z uczniami lub 

wychowankami albo na ich rzecz; 

3. tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycieli szkół 

niewymienionych w art. 42 ust. 3 ustawy – Karta Nauczyciela, nauczycieli 

prowadzących kształcenie w formie zaocznej, nauczycieli kolegiów 

pracowników służb społecznych, bibliotekarzy bibliotek pedagogicznych oraz 

zasad zaliczania do wymiaru godzin poszczególnych zajęć w formie zaocznej; 



4. przypadków w jakich nauczycielowi zatrudnionemu w pełnym wymiarze zajęć 

można obniżyć tygodniowy obowiązkowy wymiar godzin zajęć oraz warunków 

i trybu tego obniżenia. 

5. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych Samorządu Województwa 

Świętokrzyskiego w roku szkolnym 2018/2019  

6. Informacja Departamentu Edukacji, Sportu i Turystyki na temat planowanych 

przedsięwzięć w zakresie edukacji i turystyki. 

7. Informacja na temat stanu zaawansowania przygotowań do remontu Teatru im. Stefana 

Żeromskiego w Kielcach z uwzględnieniem źródeł finansowania. 

8. Informacja na temat stanu zaawansowania prac przy adaptacji sali w Wojewódzkim 

Domu Kultury pod potrzeby Teatru im. Stefana Żeromskiego w Kielcach.  

9. Sprawy różne. 

Przebieg posiedzenia: 

Posiedzenie otworzył i przywitał zebranych Pan Paweł Krakowiak, Zastępca Przewodniczącej 

Komisji.  

Ad. 1  

Głos zabrał Pan Maciej Długosz, Dyrektor Departamentu Edukacji, Sportu i Turystyki 

UMWŚ. Po wysłuchaniu powodów przekształcenia Liceum Ogólnokształcącego Specjalnego 

przy Świętokrzyskim Centrum Rehabilitacji w Czarnieckiej Górze członkowie komisji 

przystąpili do glosowania nad projektem uchwały w tej sprawie.  

Komisja jednogłośnie wyraziła pozytywną opinię o projekcie uchwały sejmiku województwa 

świętokrzyskiego w sprawie stwierdzenia przekształcenia Liceum Ogólnokształcącego 

Specjalnego przy Świętokrzyskim Centrum Rehabilitacji w Czarnieckiej Górze. Opinia nr 

24/19 stanowi zał. nr 4 do protokołu.  

Ad. 2 

Zastępca Przewodniczącej Komisji poprosił o przedstawienie zagadnienia Panią Elżbietę 

Korus, Dyrektor Regionalnego Ośrodka Polityki Społecznej. Prelegentka podkreśliła na 

wstępie, że Program Współpracy Samorządu Województwa Świętokrzyskiego z Organizacjami 

Pozarządowymi na 2020 rok powstał w porozumieniu z departamentami merytorycznymi 

UMWŚ. W dalszej części wystąpienia został omówiony cały program, który znajduje się  

w aktach XIV sesji sejmiku województwa świętokrzyskiego.  



W tym miejscu posiedzenia Pan Radny Grzegorz Świercz zadał pytanie czy nie należałoby 

inaczej rozłożyć zaplanowanych środków w programie w taki sposób, aby więcej pieniędzy 

przeznaczyć na turystykę, a działania profilaktyczne z zakresu walki z uzależnieniami 

sfinansować z innych źródeł na przykład z Europejskiego Funduszu Społecznego.  

W odpowiedzi Pani Dyrektor Korus wskazała, że pieniądze przeznaczone w programie na 

rozwiązywanie problemów alkoholowych i narkomanii to specjalne środki przeznaczone 

odgórnie na ten cel i nie można tego zmienić.  

W tym miejscu posiedzenia przewodnictwo nad Komisją przejęła Pani Agnieszka Buras.  

Pani Renata Janik, Wice-marszałek dopowiedziała, że jeśli chodzi o ekonomię społeczną to 

w tej chwili z Europejskiego Funduszu Społecznego jest realizowany duży projekt na ok 2,5 

mln zł w zakresie profilaktyki uzależnień. Ponadto, w Ministerstwie Sportu i Turystyki znajdują 

się duże środki do rozdysponowania w zakresie turystyki, stąd zachęca się NGO, aby również 

tam sięgały po wsparcie.  

Po wysłuchaniu uzupełnień, Pan Radny Grzegorz Świercz zaproponował, aby komisja złożyła 

formalny wniosek o zwiększenie środków przeznaczonych na turystykę w Programie 

Współpracy Samorządu Województwa Świętokrzyskiego z Organizacjami Pozarządowymi na 

2020 rok.  

Następnie głos zabrał Pan Wojciech Krupa, radny Młodzieżowego Sejmiku Województwa 

Świętokrzyskiego prosząc Komisję o wstawiennictwo w zwiększeniu środków na działania 

wspierające aktywność młodzieży w omawianym programie. Wspomnianą propozycję poparła 

Pani Radna Jolanta Tyjas. 

Na zakończenie debaty, Pan Radny Grzegorz Świercz złożył wniosek formalny o zwiększenie 

środków z zakresu turystyki w Programie Współpracy Samorządu Województwa 

Świętokrzyskiego z Organizacjami Pozarządowymi na 2020 rok. Przewodnicząca Komisji 

poddała wniosek pod głosowanie nad zgłoszonym wnioskiem. W wyniku głosowania Komisja 

odrzuciła przedmiotowy wniosek. 

Następnie Komisja przystąpiła do głosowania nad wyrażeniem opinii o projekcie uchwały  

w sprawie przyjęcia do realizacji Programu Współpracy Samorządu Województwa 

Świętokrzyskiego z Organizacjami Pozarządowymi na 2020 rok. W wyniku tego głosowania 

komisja wyraziła pozytywną opinię o projekcie uchwały, która stanowi zał. nr 5 do protokołu.  

 



Ad. 3 

Pan Maciej Długosz, Dyrektor Departamentu Edukacji, Sportu i Turystyki przedstawił 

Regulamin przyznawania dodatków do wynagrodzenia nauczycieli wojewódzkich 

samorządowych jednostek organizacyjnych oświaty prowadzonych przez Samorząd 

Województwa Świętokrzyskiego, który znajduje się w aktach XIV sesji sejmiku województwa 

świętokrzyskiego. 

Na podstawie głosowania Komisja jednogłośnie wyraziła pozytywną opinię o projekcie 

uchwały w sprawie określenia „Regulaminu przyznawania dodatków do wynagrodzenia 

nauczycieli wojewódzkich samorządowych jednostek organizacyjnych oświaty prowadzonych 

przez Samorząd Województwa Świętokrzyskiego”. zał. nr 6 do protokołu.  

Ad. 4 

Przedmiotowy punkt posiedzenia również przedstawił Pan Dyrektor Długosz. Komisja 

jednogłośnie wyraziła pozytywną opinię o zaproponowanym projekcie uchwały w tej sprawie, 

która stanowi zał. nr 7 do protokołu.   

Ad. 5,6 

Informację o stanie realizacji zadań oświatowych Samorządu Województwa Świętokrzyskiego 

w roku szkolnym 2018/2019 przybliżył zebranym Pan Dyrektor Długosz. Dokument stanowi 

materiały XIV sesji sejmiku województwa świętokrzyskiego. Ponadto, Pan Dyrektor 

zaprezentował informację Departamentu Edukacji, Sportu i Turystyki na temat planowanych 

przedsięwzięć w zakresie edukacji i turystyki. 

Ad. 7  

Przewodnicząca Komisji poprosiła o zabranie głosu Pana Michała Kotańskiego, Dyrektora 

Teatru im. Stefana Żeromskiego w Kielcach odnośnie przedstawienia informacji na temat stanu 

zaawansowania przygotowań do remontu teatru, która stanowi załącznik nr 8 do protokołu.  

Pan Dyrektor przedstawił przebieg dotychczasowych prac oraz uwzględnił źródła finansowania 

zaznaczając przy tym, że już na tym etapie urząd marszałkowski powinien określić ile środków 

zamierza przeznaczyć na to przedsięwzięcie. 

Pani Przewodnicząca poprosiła o zabranie głosu w tej sprawie Panią Marię Fidzińską-

Dziurzyńską, Skarbnik Województwa.  



Udzielając odpowiedzi prelegentka podkreśliła, że obecnie wliczone są jedynie środki na 

bieżące funkcjonowanie teatru zaś od roku 2020 województwo zabezpieczyło część środków 

przewidzianych na remont budynku, jednak zabezpieczenie dotyczy wyłącznie środków  

w ramach projektu RPO. Innych środków na tym etapie województwo nie jest w stanie 

przewidzieć, gdyż nie wiadomo jaki wkład w inwestycję będzie po stronie ministerstwa  

i funduszy norweskich.  

Pan Radny Grzegorz Świercz zaproponował, aby wpisać do budżetu minimalną potrzebną 

kwotę na remont teatru po uwzględnieniu w przyszłości maksymalnej dotacji z innych źródeł, 

która na tym etapie jeszcze jest niewiadoma.  

Pani Skarbnik odpowiedziała, że na tym etapie nie ma takiej możliwości ponieważ materiały 

planistyczne zgłaszane od departamentów a przyjmowane do konkretnego dnia już zostały 

opracowane. W konsekwencji tego zarząd przyjmie projekt budżetu 14 listopada br.  

W związku z tym, Pani Przewodnicząca Komisji zadała pytanie do Pani Dyrektor Magdaleny 

Kusztal, czy departament merytoryczny odpowiedzialny za kulturę w projekcie zgłaszanego 

budżetu uwzględnił środki potrzebne na remont teatru w przyszłym roku.  

Pani Dyrektor Kusztal potwierdziła, że takie środki nie zostały zgłoszone, gdyż nie wiadomo 

było jaki będzie poziom dofinansowania ze źródeł zewnętrznych.  

W związku z powyższym Pani Przewodnicząca zaproponowała, że komisja wystąpi  

z wnioskiem do marszałka o wpisanie do wieloletniej prognozy finansowej brakujących 

środków z zakresie remontu teatru.  

Ad. 8 

Pan Dyrektor Jarosław Machnicki przedstawił informację na temat stanu zaawansowania 

prac przy adaptacji sali w Wojewódzkim Domu Kultury pod potrzeby Teatru im. Stefana 

Żeromskiego w Kielcach, która stanowi załącznik nr 9 do protokołu.  

Na tym posiedzenie zakończono. 

                                                                                   Agnieszka Buras 

                                                                              Przewodnicząca Komisji  

 

 

Protokół sporządziła: Katarzyna Borek-Stefaniak  


